我想真誠地對所有正在思考未來方向的高中生說:

、 只要你對生命的運作、自然環境、生物多樣性、健康或環境保護有一點點興趣,這裡都會是你夢想 〇 起飛的最佳起點。

在我們系,你將能同時接觸「生物醫學」與「環境生物」兩大領域——從分子、細胞、基因,到生態、環境與演化,都能深入學習與探索。我們擁有由專任、兼任與外籍教師組成的跨領域教學團隊,並提供多門英文授課課程;如果你期望未來走向國際研究或國際職涯,這將是你重要的加分優勢。

我們鼓勵大一新生盡早進入實驗室動手做中學,從實作中找到真正的興趣與方向。你也可以依自己的興趣選擇彈性的學習路徑,包括完整的學分規劃、生物多樣性學程與相關微學程等。系上更重視學習與生活輔導,由專任教師導師制度與同儕支持一起陪伴你,讓你在求學之路上不會孤單。

如果你喜歡思考、熱愛探索生命的奧祕,並對未來充滿想像——無論你想走研究、醫療、生技、環境保育、科學傳播、教育,或任何與生命科學相關的道路,高醫生物系都會給你最紮實的知識養成 與實作基礎。我們也會用最大的熱情陪伴你成長、發現熱愛、找到屬於你的未來方向。

期待在不久的將來,在高醫生物系與你相遇,一起探索生命的無限可能。

高雄醫學大學生物醫學暨環境生物學系 系主任 劉佩芬 敬上

I want to sincerely say to every high school student who is thinking about their future:

If you have even the slightest interest in how life works, the natural environment, biodiversity, health, or environmental protection, this is the best place for your dreams to take off.

In our department, you will be exposed to both **biomedical sciences** and **environmental biology**—from molecules, cells, and genes to ecology, the environment, and evolution. You'll have the chance to explore all of these in depth. We have an interdisciplinary teaching team composed of full-time, adjunct, and international faculty members, and we offer many English-taught courses. If you hope to pursue international research or a global career in the future, this will be a significant advantage.

We encourage first-year students to join laboratories early and learn by doing—discovering your true interests and direction through hands-on experience. You can also choose flexible learning pathways based on your passions, including structured credit plans, biodiversity programs, and related micro-programs. Our department places great emphasis on both academic and personal support, with dedicated faculty mentors and peer support systems to ensure you never walk this journey alone.

If you love thinking, enjoy exploring the mysteries of life, and are full of imagination about the future—whether you envision a path in research, medicine, biotechnology, environmental conservation, science communication, education, or any life-science-related field—our department will provide you with a solid foundation of knowledge and practical skills. We will accompany you with enthusiasm as you grow, discover what you love, and find the direction that truly belongs to you.

We look forward to meeting you in the near future at the our Department, where we can explore the infinite possibilities of life together.